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خبر

رفاه و تعاون

بهداشت و سلامت

طبق اعلام »مرکز آمار ایران«؛
جمعیت کشور در سال 
1430 چقدر خواهد شد؟

موضوع جمعیت و نیروی کار برای هر کشور مهم است.طبق 
آخرین سرشماری جمعیت که در سال ۱۳۹۵ انجام گرفت 
جمعیت کشور ۷۹ میلیون و ۹۲۶ هزار و ۲۷۰ نفر بود. پس 
از سرشماری کارشناسان این حوزه میزان رشد کل جمعیت 
ایران تا سال ۱۴۳۰ و میزان جمعیت هر استان را تا سال ۱۴۱۵ 

تخمین زدند.
اما پس از همه گیری کرونا و تحولات فرهنگی و اجتماعی 
که رخ داد کارشناسان این حوزه سناریو میزان جمعیت ایران 
را تغییر دادند و امسال نتایج جدیدی را منتشر کرده اند. طبق 
اعلام مرکز آمار ایران برای پیش بینی جمعیت کل کشور تا 

۱۴۳۰ ، شش سناریو در نظر گرفته شد:
- جبران کاهش باروری پس از دوره همه گیری کووید ١٩ )سال 

١٤٠٣( و ادامه کاهش شیب ملایم باروری تا ۱.۶ فرزند
- کاهش شیب ملایم باروری تا ۱.۶ فرزند

- تثبیت باروری ۱.۷ فرزند
- کاهش باروری ۱.۳ فرزند )سناریو بدبینانه(

- افزایش باروری تا سطح جانشینی ۲.۱ فرزند
- افزایش باروری تا بالاتر از سطح ۲.۵ فرزند )سناریو خوشبینانه(
ابتدا  ترتیب  این  به  جمعیت در دو مرحله پیش بینی شد 
سناریو  با شش  و  مستقل  صورت  به  کشور  کل  جمعیت 
پیش بینی شد و سپس جمعیت ٣١ استان با یک سناریو 

)سناریو محتمل( پیش بینی شدند.
سناریو جبران کاهش باروری پس از دوره کرونا و ادامه کاهش 
به عنوان سناریو محتمل  فرزند  تا ۱.۶  باروری  شیب ملایم 
جمعیت کل کشور برای سال ١٤٣٠ در حدود ٩٣ میلیون و 
٦٣٢َهزار نفر لحاظ شد. در بدبینانه ترین سناریو یعنی کاهش 
میزان باروری کل تا ۱.۳ فرزند، جمعیت در حدود٩٠ میلیون 
٢٢٠ هزار نفر و در خوش بینانه ترین حالت یعنی افزایش میزان 
باروری کل تا ٢.٥ فرزند، جمعیت در حدود ١٠٢ میلیون ١٨٩ هزار 
نفر پیش بینی شد. در حال حاضر جمعیت ایران ۸۵ میلیون و 
۳۶ هزار و ۳۱۹ نفر است و میزان نرخ رشد جمعیت ۱.۲۴ است.

به بهانه »روز جهانی خون بند ناف« 
تاکید شد؛

کاربردهای خون بند ناف 
در درمان بیماری های مهم

هر ساله در تاریخ ۱۵ نوامبر روز جهانی خون بند ناف گرامی 
داشته می شود. مطالعات آماری نشان می دهد که بیش از ۴۰ 
هزار پیوند خون بند ناف در سراسر جهان از سال ۱۹۸۸ میلادی 
برای درمان بیش از ۸۰ بیماری جدی و کشنده انجام شده است.
به گزارش سایت آزبیو، با این حال، خون بند ناف هنوز به عنوان 
ضایعات پزشکی در اکثر تولدها دور ریخته می شود که این 
امر اغلب به دلیل عدم آگاهی نسبت به فواید و کاربردهای 

مهم آن است.
به گفته متخصصان مایع بند ناف مملو از سلول های بنیادی 
است. این سلول ها می توانند سرطان، بیماری های خونی مانند 
کم خونی و برخی اختلالات سیستم ایمنی که توانایی بدن افراد 

برای دفاع از خود را مختل می کند، درمان کنند.
این مایع به راحتی جمع آوری می شود و نسبت به مایع 
جمع آوری شده از مغز استخوان، ۱۰ برابر بیشتر سلول بنیادی 
دارد. همچنین سلول های بنیادی خون بند ناف به ندرت ناقل 
بیماری های عفونی هستند. پس از زایمان، پزشک متخصص 
بند ناف کودک را قطع کرده و نوزاد را از مادر جدا می کند، سپس 
با انجام اقدامات لازم دستکم ۴۰ میلی لیتر خون از بند ناف 
جمع آوری می کند. این فرایند در مدت زمان کوتاهی انجام 

می شود و برای مادر و نوزاد بدون درد است.

محیط زیست

مقابله با بحرانی که پیچیده شد؛

»سگ های ولگرد« بلای جان محیط زیست
رهاسازی سگ های ولگرد در حومه شهرها تیر خلاصی 
بر پیکر نیمه جان طبیعت و حیات وحش کشور است. 
رهاسازی سگ های ولگرد در اطراف شهر در سال های اخیر 
به یکی از معضلات محیط زیست کشور در سال های اخیر 

تبدیل شده است.
جمع آوری  شهرداری  توسط  شهرها  در  ولگرد  سگ های 
می شوند و به دلیل کمبود محل نگه داری در حومه شهر ها 
رها می شوند. این سگ ها پس از مدتی به دلیل گرسنگی 
مجبور می شوند مانند گرگ ها گروه تشکیل دهند و به 
شکل گروهی به شکار بپردازند. از طرفی بعضی از سگ های 
قدرتمند جذب گله گرگ ها می شوند که این پدیده سبب 
افزایش گونه گرگاس )حاصل جفت گیری سگ و گرگ( 
می شود که مقابله با این گونه به سبب شرایط فیزیکی بهتر 
و درندگی و هوش و ذکاوت بیشتر بسیار سخت تر از کنترل 

گله سگ های ولگرد است.
شکار گروهی سگ های ولگرد گونه های مختلف جانوری 
حیات وحش را نابود کرده و حتی برای مردم در فضای 
بیرون شهرها محیطی ناامن را ایجاد می کند. این سگ ها 
عامل اصلی بیماری هاری هستند که می توانند با ورود به 
مناطق شهری و حفاظت شده بیماری را منتقل کنند و برای 

انسان و سایر گونه ها خطرساز شوند.
در سال های گذشته شاهد حمله گله سگ های ولگرد به 
بسیاری از گونه های در خطر انقراض از جمله یوزپلنگ 

ایرانی بوده ایم، به طوری که بر اساس آمار های سازمان 
حفاظت محیط زیست, سگ های گله بیشترین سهم را در 

تلفات یوزپلنگ دارند. همچنین گزارشاتی از حمله سگ ها 
به ساکنان روستاها و ساکنان حومه شهرهای بزرگ در 

بسیاری از استان های کشور نیز وجود دارد.
سگ های ولگرد جایگاهی در طبیعت ندارند و زمانی که وارد 
چرخه طبیعت می شوند باعث نابودی حیوانات بومی آن 
منطقه می شوند و زیستگاه های طبیعی  را ناامن می کنند. 
ورود آن ها به مناطق حفاظت شده که گونه های نادر در 

آن ها زندگی می کنند باعث نابودی تنوع زیستی می شود.
مقابله با این بحران به سبب ازدیاد این سگ ها در حومه 
شهر ها پیچیده شده است و در حال حاضر به نظر می رسد 
تنها راه مقابله با این معضل عقیم سازی و واکسینه کردن 
سگ های جمع آوری شده و رهاسازی آن ها در مناطق کم 
ترددتر و مناطقی است که از نظر تنوع زیستی در وضعیت 

فقیری قرار دارند.
آگاهی سازی ها در زمینه غذا دادن و نگه داری این سگ ها 
نیز باید مورد توجه قرار گیرد. غذا دادن به این حیوانات کار 
درستی به نظر نمی رسد و دست بردن در چرخه طبیعی 
زندگی آن ها به نوعی محسوب می شود که به تکثیر بیشتر 
آن ها کمک می کند و نگه داری آن ها نیز می تواند باعث 

انتقال بیماری نیز شود.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه برادران 
»مهدی« و »مجید زین الدین« که به مقام شامخ 

شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد

کرونا در ایران

شهری

طبق اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت،در شبانه روز 
گذشته و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۷ هزار 
و ۴۹۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 

شد که یک هزار و ۶۰ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۴۵ 
در طول ۲۴ ساعت  متاسفانه  رسید.  نفر  و ۲۱۲  هزار 

گذشته، ۱۰۵ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
هزار   ۱۲۸ به  بیماری  این  باختگان  جان  مجموع  و 
و  تا کنون ۵ میلیون  رسید. خوشبختانه  نفر  و ۲۷۲ 
۷۰۸ هزار و ۲۵۳ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از 
بیمارستان ها ترخیص شده اند. سه هزار و ۴۹۱ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های 

ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۳۷ 
میلیون و ۱۴۶ هزار و ۸۳ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 
در کشور انجام شده است. در حال حاضر ۲۶ شهر کشور 
در وضعیت قرمز، ۸۷ شهر در وضعیت نارنجی، ۲۲۲ 
شهر در وضعیت زرد و ۱۱۳ شهر در وضعیت آبی قرار 

دارند.

»تردد شبانه«؛ محدودیتی که برای تردد در ساعات شامگاهی 
شهرها وضع و به مرحله اجرا گذاشته شده است ؛ محدودیتی 
که این روزها مخالفان بیشتری در مواجهه با موافقان به خود 
اختصاص داده؛ چرا که بسیاری معتقدند که این طرح دیگر 
کارآیی لازم را نداشته و نمی تواند در جلوگیری از انتشار و 
شیوع ویروس کرونا نقشی داشته باشد؛ از سوی دیگر با 
بازگشایی مدارس و دانشگاه ها و بارندگی و لغزندگی در پاییز 
و زمستان که خود از عوامل افزایش ترافیک هستند ادامه 
اجرای این طرح می تواند در بالا بردن حجم تردد به خصوص 
در ساعات منتهی به اجرای این طرح که افراد خواستار رسیدن 
هرچه سریع تر به منزل و عدم جریمه هستند نقش زیادی 
داشته باشد تا جایی که رییس پلیس راهور پایتخت می گوید 

این طرح دیگر کارآیی ندارد.
سردار محمد حسین حمیدی رئیس پلیس راهور پایتخت 
درباره طرح ممنوعیت تردد شبانه اظهار داشت: اصالت 
طرح ممنوعیت تردد شبانه به دوره شیوع و پیک کرونا 
برمی گردد، دورهمی های خانوادگی و تراکم جمعیت در 
حمل ونقل عمومی بیشترین سرایت کرونا را داشت لذا 
کارشناسان حوزه بهداشت و درمان طرح مذکور را پیشنهاد 
دادند و این طرح نیز در ستاد ملی مقابله با کرونا تصویب 
آسیب  ترافیک  حوزه  در  شبانه  محدودیت  اکنون  شد، 
ایجاد کرده است و مردم نیز از این طرح ناراضی هستند 
اما ما منتظریم دوستان در شبکه بهداشت و درمان درباره 
تأثیر این محدودیت بر سرایت کرونا اظهار نظر شفافی 

داشته باشند و این موضوع در ستاد ملی مقابله با کرونا 
تصمیم گیری شود. رئیس پلیس راهور پایتخت با بیان 
اینکه طرح ممنوعیت تردد شبانه دیگر تأثیرگذار نیست، 
گفت: این طرح اثر خودش را در مقطعی گذاشت، اکنون 
ترددهای شبانه خیلی کم نشده است، راه فرار آن را پیدا 
کردند، مجوزهایی اخذ شده است، خیلی ها به راحتی ١٠ شب 
به بعد تردد می کنند همچنین نواقصی نیز در سیستم ها و 
سامانه ها وجود دارد و تردد شبانه در مقطعی از جغرافیای 

تهران کنترل می شود.
مهدی چمران رئیس شورای شهر تهران در گفت وگویی، 
درباره ممنوعیت طرح تردد شبانه اظهارداشت: مدتی پیش 
درباره حذف این طرح با ستاد مقابله با کرونا صحبت کردیم 
ولی این موضوع همچنان در حال اجرا است. برای حذف 
مربوطه  در جلسات  دوباره  شبانه  تردد  ممنوعیت  طرح 
را قطعا  صحبت خواهیم کرد و این مطالبه شهروندان 

پیگیری می کنیم.
رئیس شورای شهر تهران خاطر نشان کرد: مدیریت شهری 
و  دارد  را  طرح  این  پیشنهاد حذف  و  درخواست  جدید 
ممنوعیت تردد شبانه به گفته کارشناسان مربوطه هم اثر 
چندانی بر روی کاهش کرونا نداشته و تنها سبب بیشتر 
شدن ترافیک قبل از اجرای طرح و گلایه مندی شهروندان 
شده است. امیدواریم هرچه زودتر طرح ممنوعیت تردد 

شبانه در پایتخت حذف شود.
سرهنگ عین الله جهانی معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک 

پلیس راهور ناجا  نیز درباره اجرای ممنوعیت تردد شبانه 
اظهار داشت: در ماه های گذشته پلیس راهور گزارش هایی 
را به ستاد کرونا داده است که با توجه به آغاز فصل پاییز و 
ورود سرما به کشور و آغاز بارش ها که استفاده از خودروهای 

شخصی افزایش می یابد محدودیت تردد شبانه لغو شود.
معاون اجتماعی پلیس راهور ناجا تصریح کرد: محدودیت 
تردد شبانه موجب افزایش بار ترافیکی و تراکم جمعیت در 
وسائل نقلیه عمومی در ساعات پایانی روز شده و اضطراب 
و استرس شهروندان را رقم می زند. میزان و شدت اجرای 
طرح محدودیت های تردد شبانه در کلانشهرها، در طول 
اجرای این دوره به تناسب شهرهای کوچکتر، کمتر بوده 
و توجه کمتری به آن شده است و در شهرهای کوچکتر 
علیرغم نداشتن دوربین های کنترلی و ثبت تخلف طرح 

محدودیت دقیق تر اجرایی شده است.
جهانی در پاسخ به این سوال که اجرای طرح محدودیت 
است  بوده  موثر  کرونا  کاهش  در  چقدر  شبانه  تردد 
اظهارداشت: وزارت بهداشت با کمک وزارت کشور می توانند 

اثر بخشی این محدودیت ها را اعلام کنند.
سردار سید تیمور حسینی جانشین پلیس راهور ناجا در 
خصوص آخرین وضعیت اجرای محدودیت تردد شبانه 
اظهار داشت: محدودیت تردد وسایل نقلیه از ساعت ۲۲ تا 
۳ بامداد در تمام شهرها با شرایط قرمز، نارنجی، آبی و زرد 
کرونایی به قوت خود باقی مانده و متخلفان جریمه ۲۰۰ 

هزار تومانی خواهند شد.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون و ۷۰۸ هزار و ۲۵۳ تن رسید

پلیس: منتظر تصمیم جدید ستاد کرونا هستیم

محدودیت تردد شبانه؛ از عدم کارآیی تا افزایش ترافیک
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اجتماعی

بازرگانی

»رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق 
تهران« پاسخ داد:

با حذف ارز 4200 تومانی، 
دارو گران می شود؟

محمود نجفی رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی 
تهران عرب در گفت وگویی، اظهار کرد: با وجود آنکه فعالان 
صنعت دارو از ماه ها قبل درخواست داده بودند که با حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی از این صنعت، نرخ ها بر اساس ارز نیمایی 
محاسبه شود، به نظر می رسد با توجه به رای نیاوردن طرح دو 
فوریتی حذف این ارز در مجلس، لااقل تا پایان سال جاری، 

تخصیص این ارز ادامه پیدا کند.
وی با بیان اینکه هنوز تکلیف منابع ارز ۴۲۰۰ تومانی تا پایان 
سال مشخص نیست، بیان کرد: بر اساس براوردهای دولت، 
ارز  حدود ۸.۵ میلیارد دلار منابع در نظر گرفته شده برای 
ترجیحی تاکنون تخصیص پیدا کرده و برای ادامه سال نیاز 
به منابع جدید وجود دارد و دولتی ها حتی درخواست افزایش 
منابع تا ۱۲.۶ میلیارد دلار را ارائه کرده بودند که فعلا مجلس 

مصوبه ای برای آن ارائه نکرده است.
رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی تهران در پاسخ 
به این سوال که آیا در صورت حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، قیمت 
دارو افزایش خواهد یافت، توضیح داد: قطعا همین طور است 
و اگر ارز نیمایی به عنوان مبنا در نظر گرفته شود، قیمت تمام 
شده افزایش می یابد، با این وجود با توجه به مشکلاتی که ارز 
دولتی به وجود آورده، متخصصان بر لزوم حذف آن تاکید دارند 

و باید دید برنامه دولت برای سال آینده چه خواهد بود.
نجفی عرب ادامه داد: تفاوتی که میان دارو و سایر کالاهای 
اساسی دریافت کننده این ارز وجود دارد، زیرساخت موجود در 
حوزه بیمه هاست. خوشبختانه آمارها نشان می دهد که حدود 
۹۵ درصد از افراد جامعه لااقل تحت پوشش یک نوع بیمه قرار 
دارند و همین موضوع کمک می کند که بار افزایش قیمت دارو 

بر شانه مردم نیفتد.
وی با بیان اینکه با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، برای حمایت 
دارویی از مردم منابعی در حدود ۵۰ تا ۶۰ هزار میلیارد تومان 
نیاز خواهد بود، گفت: در این رابطه باید ساز و کاری تعریف 
شود که دولت نتواند از حمایت از مردم شانه خالی کند. با 
تخصیص منابع لازم به بیمه ها، فشاری بر مردم وارد نمی شود 
و هزینه افزایش قیمت را بیمه ها پرداخت خواهند کرد. این 
بهترین راهکار موجود در این زمینه خواهد بود و امیدواریم 

برای سال آینده بهترین راهکار در این زمینه اجرایی شود.
از سال ۱۳۹۷ و همزمان با تحریم های جدید آمریکا و افزایش 
برخی  واردات  برای  را  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  دولت  ارز،  قیمت 
کالاهای اساسی در نظر گرفت که دارو نیز بخشی از آن است. 
در سال های گذشته بسیاری از فعالان اقتصادی اعلام کرده اند 
که با توجه به عدم شفافیت و سو استفاده هایی که از محل ارز 
دولتی صورت گرفته، دولت باید راهی جدید برای حمایت از 

اقشار کم درآمد پیدا کند و این ارز را حذف کند.
در روزهای گذشته طرح دو فوریتی حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی که 
از سوی دولت به مجلس تقدیم شده بود در صحن علنی رای 
نیاورد. پیش از این نمایندگان مجلس در جریان بررسی لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۰، با پرداخت ارز ۴۲۰۰ تومانی تا نیمه سال 

جاری موافقت کرده بودند.

نفت و انرژی

براساس آمارهای شش ماهه اول؛

تولید و صادرات محصولات پتروشیمی چقدر است؟
در شش ماهه اول امسال میزان تولید انواع محصولات 
پتروشیمی ۳۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تن بوده که نسبت 
به دوره مشابه سال قبل هشت درصد افزایش یافته، 
همچنین میزان صادرات نیز در همین مدت ۷ میلیارد 

دلار تخمین زده شده است.
میلیون   ۹۰ به  حاضر  حال  در  دهد  می  نشان  آمارها 
پتروشیمی  تن ظرفیت اسمی نصب شده در صنعت 
رسیده ایم، اکنون ۸۰ طرح پتروشیمی در دست اجراست 
که  از این تعداد، ۶۵ طرح فعال، پیشرفت مناسبی دارد 
و میانگین پیشرفت آنها به حدود ۳۵ درصد می رسد و 

۱۵ طرح هم در مراحل آغازین هستند.
پتروشیمی  صنعت  ظرفیت  مسوولان  گفته  به 

ایران بعد از اجرای این ۸۰ طرح، به ۱۷۱ میلیون 
تن در سال می رسد، این ۸۰ طرح ۸۰ میلیون 
کشور  پتروشیمی  صنعت  به  را  ظرفیت  تن 
اضافه می کند. سرمایه گذاری لازم برای اجرای 
میلیارد   ۵۵ پتروشیمی  در  فعال  طرح   ۸۰
هدف گذاری  اساس  بر  و  شده  برآورد  دلار 
انجام شده، این طرح ها تا پایان سال ۱۴۰۶ و 

همزمان با پایان برنامه هفتم توسعه کشور به 
اتمام می رسد.

صنعت  در  نیز  پیشران  طرح   ۳۳ همچنین  
این طرح  از  برخی  تعریف شده است که  پتروشیمی 
ها در قالب ۸۰ طرح در دست اجرا هستند که اجرای 
پتروشیمی  به ظرفیت  این طرح ها، ۳.۵ میلیون تن 
اضافه می کند و این محصولات تا حد زیادی کشور را از 
واردات محصولات پتروشیمی بی نیاز خواهد کرد.  اما 
از مجموع طرح های پیشران ۲۰ طرح سرمایه  گذار دارند 
و موافقت اصولی واگذار شده و  ۱۰ مورد دیگر نیز در 

حال مذاکره است.
اتفاق طلایی صنعت پتروشیمی در سال جاری این بود 
افزایش  ارزشی  نظر  از  هم  و  تناژی  نظر  از  هم   که 
و  رسیده  ثبت  به  پتروشیمی  محصولات  صادرات 
محصولات ۷  این  صادرات  سال،  اول  ماهه  در شش 

میلیارد دلار بوده است در حالی که در شش ماهه سال 
قبل ارزش صادرات محصولات پتروشیمی ۳.۶ میلیارد 
امسال کل مجموع  بود. پیش بینی می شود که  دلار 
صادرات محصولات پتروشیمی کشور به ۱۴.۵  میلیارد 

دلار برسد.
از سوی دیگر بررسی آمار حاکی از آن است که حدود 

صنعت  دست  پایین  صنایع  در  فعال  بنگاه  هزار   ۱۵
هستند.  فعالیت  به  مشغول  کشور  در  پتروشیمی 
بنگاهها  این  توسعه  و  رشد  عوامل  از مهمترین  یکی 
آنهاست. در سال  نیاز  پایدار خوراک های مورد  تامین 
١٣٩٩ صنعت پتروشیمی ۳.۳ میلیون تن پلیمر و ۲.۱ 
تامین  راستای  در  شیمیایی  محصولات  تن  میلیون 
خوراک مورد نیاز بنگاههای فعال در صنایع پایین دست 

صنعت پتروشیمی عرضه کرده است.

ایران در سال گذشته با ۳۰ میلیون تن ظرفیت تولید 
محصولات پایه از نظر کمی پس از عربستان در رتبه 
دوم منطقه قرار گرفته و سهم سه و نیم درصدی را در 
داده است. همچنین ظرفیت  اختصاص  به خود  دنیا 
تولید محصولات پایه در سال ۲۰۲۰ در چین و آمریکا و 
عربستان صعودی به ترتیب ۲۶۰، ۱۰۴ و ۴۴ میلیون تن 

در سال بوده است. 
همچنین ظرفیت تولید محصولات پایه ایران  در سال 
۲۰۲۰ در پنج محصول اساسی ۲۹.۹۶۹ هزار تن در سال 
۲۰۲۰ بوده که این عدد در عربستان ۴۴.۱۵۲ هزار تن 
در امارات ۷.۲۱۱ هزار تن در کویت ۳.۲۲۸ هزار تن 
در قطر ۷.۷۴۶ هزار تن، در ترکیه ۲.۰۶۲ هزار تن، 

و درعمان  معادل ۶.۳۵۰ هزار تن بوده است.
سهم محصولات اصلی با تناژ تولید بالا در ۳۲ 
نوع  در خاورمیانه ۱۰ درصد و در سایر کشورها 
ظرفیت  سهم  همچنین  و  بوده  درصد   ۹۰
خاورمیانه  در  پتروشیمی  عمده  محصولات 
درصد،   ۲۷ ایران  که  است  شرح  بدین  نیز  
 ۹ قطر  درصد،  ترکیه ۳  درصد،  عربستان ۴۴ 
درصد، عمارات ۸ درصد، عمان ۶ درصد و کویت 

۳ درصد است.
صنعت پتروشیمی  با ۶۲.۵ میلیون متر مکعب در 
روز، مصرف گاز طبیعی به عنوان خوراک و سوخت، 
سهم  افزایش  دارد،  اختیار  در  را  درصدی   ۸.۷ سهم 
صنعت پتروشیمی از مصرف منابع نفت و گاز نشان 
از تحقق گذر از خام فروشی و تولید ثروت و اشتغال 

در کشور است.
طی سالهای آتی سهم خوراک و سوخت تخصیص داده 
شده به صنعت پتروشیمی از ۹۹۲ هزار بشکه در روز 
معادل نفت خام به ۲ میلیون بشکه در روز معادل نفت 
خام افزایش پیدا خواهد کرد. این مدل نتیجه تحقق 
کلیه طرح های در دست اجرای جهش دوم و جهش 
و  زمانی ۱۴۰۰  دو مقطع  در  پتروشیمی  سوم صنعت 

۱۴۰۴ خواهد بود.

جامعه

با  جلسه ای  شهرسازی  و  راه  وزیر  اظهارات  اساس  بر 
ایرلاین ها برگزار می شود تا قیمت بلیت هواپیما را کاهش 
دهند و حالا باید دید این اتفاق خواهد افتاد یا آنکه مانند 
جلساتی که وزیر سابق با شرکت های هواپیمایی برگزار کرد، 
نتیجه ای در بر نخواهد داشت و این مساله بلاتکلیف باقی 

خواهد ماند؟
قیمت بلیت هواپیما در تیر ماه امسال از سوی شرکت های 
و  کرد  تجربه  را  درصدی  حدود ۳۰  افزایش  هواپیمایی 
ایرلاین ها نه تنها هیچ توضیحی درباره علت این افزایش 
تهدیدهای  حتی  و  هشدارها  بلکه  ندادند  ارائه  قیمت 
مسئولان وقت وزارت راه و شهرسازی و سازمان هواپیمایی 

کشوری هم کارساز نبود.
افزایش قیمت بلیت هواپیما به گونه ای بود که به عنوان 
مثال پرواز تهران-مشهد که تا بیش از یک میلیون تومان 
فروخته می شود و بعضا شاهد افزایش قیمت آن تا بیش 
از یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان هم هستیم، بر اساس 
نرخ مصوب اعلام شده در آبان ماه سال گذشته حداکثر 
باید ۷۷۱ هزار و ۲۰۰ تومان باشد. همچنین سقف نرخ 
مصوب برای پرواز تهران-شیراز ۶۷۳ هزار و ۷۰۰ تومان است 
در حالی که ایرلاین ها آن را تا بیش از ۸۷۰ هزار  تومان 

افزایش دادند.
البته رستم قاسمی در نخستین جلسه خود با خبرنگاران 

به عنوان وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد که قیمت بلیت 
هواپیما به دلیل رعایت پروتکل های بهداشتی به ویژه 
محدودیت پذیرش ۶۰ درصدی مسافر در پروازهای داخلی 
افزایش یافته بود که امیدواریم با بهبود شرایط کشور از نظر 
شیوع ویروس کرونا و برداشته شدن این محدودیت بتوانیم 

قیمت بلیت هواپیما را تعدیل کنیم.
وی افزود: محدودیت ۶۰ درصدی پذیرش مسافر در ناوگان 
حمل و نقل عمومی بر اساس مصوبات ستاد ملی مقابله با 
کرونا اتفاق افتاده است که هم اکنون در جلسات ستاد ملی 
مقابله با کرونا در حال بحث و بررسی برای اعمال تغییرات 

در این پروتکل ها هستیم.
حالا هم که بر اساس پروتکل های جدید ابلاغ شده ستاد 
ملی مقابله با کرونا قرار است از ابتدای آذر ماه محدودیت 
پذیرش ۶۰ درصدی مسافر در پروازهای داخلی برداشته 
شود، روز گذشته وزیر راه و شهرسازی از برگزاری جلسه ای 

با ایرلاین های برای کاهش قیمت بلیت هواپیما خبر داد.
وی درباره قیمت بلیت هواپیما و اینکه چرا تکلیف آن 
روشن نمی شود؟ اظهار کرد: روز سه شنبه جلسه ای با 
حضور نمایندگان شرکت های هواپیمایی داریم که در آن 
جلسه تکلیف قیمت بلیت هواپیما را روشن خواهیم کرد.

وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه آیا قیمت 
بلیت هواپیما کاهش پیدا می کند یا خیر؟ گفت: در این 

جلسه به دنبال متقاعد کردن ایرلاین ها برای کاهش قیمت 
بلیت هواپیما هستیم. حالا باید دید این جلسه با ایرلاین ها 
مانند گذشته بی نتیجه به جلسات بعدی موکول خواهد 
شد یا آنکه وزیر جدید نرخ پروازهای داخلی را که مورد انتقاد 

بسیاری از مردم است را کاهش خواهد داد.

جلسه سرنوشت ساز سه شنبه؛

سرانجام تکلیف قیمت بلیت هواپیما مشخص می شود؟

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »رضا آران«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها
آنتی بیوتیک ها تاثیری بر بیماری های ویروسی ندارد

رئیس دفتر تحقیق و توسعه معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی بوشهر گفت: آنتی بیوتیک ها بر روی ویروس ها 
تاثیری ندارند و در درمان بیماری های ویروسی نظیر کرونا و برخی از سرماخوردگی ها و آنفولانزا شایع در فصل سرما نقشی 
ندارند، بهرام دارایی، رئیس سازمان غذا و دارو نسبت به مصرف بی رویه آنتی بیوتیک ها هشدار داد و گفت: بر اساس 

آمارنامه سال ۱۳۹۹، آموکسی سیلین پرمصرف ترین آنتی بیوتیک در کشور است.

دیالوگ

»امام جمعه فردیس« مطرح کرد: 

مسوولان با حرف های تبلیغاتی 
موجب بی اعتمادی مردم نشوند

فردیس«  جمعه  »امام 
بیمارستان  تکمیل  خواستار 
فردیس شد و گفت: اعتماد 
قرار  اولویت  در  باید  مردم 
علی رغم  سال هاست  گیرد. 
وعده های تبلیغاتی و پی درپی 
مسوولان  بیمارستان فردیس 
است،  نرسیده  نتیجه  به 

وعده های تبلیغاتی به اعتماد مردم صدمه می زند. 
در  روز دوشنبه  ابراهیم حسینی ظهر  الاسلام سید  حجت 
نشست صمیمی با اصحاب رسانه، بر ضرورت برقراری ارتباط 
وسیع و دو سویه با اصحاب رسانه در جهت کمک به شهر 
تاکید کرد و افزود: بسیاری از مسائل با همکاری رسانه ها و 
مسوولان در جهت کمک  به شهر و شهروندان قابل حل است 
و رسانه ها می توانند صدای مردم مسوولان برای بیان و تحقق 

مطالبات آن باشند.
وی با اشاره به پروژه بیمارستان فردیس که از سال ها پیش 
هنوز به نتیجه نرسیده است؛ تاکید کرد: مسوولان با حرف های 
تبلیغاتی موجب بی اعتمادی مردم نشوند. موضوع بیمارستان 
فردیس از مدت ها پیش علی رغم وعده های پی درپی مسوولان 
همچنان به نتیجه نرسیده است و در دهه فجر هم که اخیرا 
وعده داده اند معلوم نیست به نتیجه برسد . این وعده های 

تبلیغاتی موجب بی اعتمادی مردم است. 
نماینده ولی فقیه در شهرستان فردیس با اشاره به موضوعات 
اخیر و بازگشت تعدادی از اعضای شورا پس از اینکه توسط 
هیات نظارت رد شده و از لیست شورا خارج شده بودند؛ اظهار 
کرد: اعتماد مردم باید در اولویت قرار بگیرد اما این نحوه 
عملکرد حاکمیت در خصوص تایید و رد صلاحیت به اعتماد 

مردم صدمه می زند.  
وی با بیان اینکه از اصحاب رسانه توقع داریم مروج اخلاق 
باشند؛ گفت: شهر ما از نظر فرهنگی و آسیب های اجتماعی 
در   ما  دارد.  جدی  مشکلات  و...  خشونت  طلاق،  جمله  از 
فرهنگ رانندگی و رعایت قوانین مشکل داریم که هماهنگی 
ترویج  در  با مسوولان می تواند  رسانه  و همکاری اصحاب 

فرهنگ ها و کاهش آسیب ها موثر باشد. 
فرهنگ  شورای  برگزاری  خصوص  در  فردیس  جمعه  امام 
عمومی به عنوان یکی از مسوولیت های امام جمعه بیان کرد: 
شورای فرهنگ عمومی برای سیاستگذاری های کلان  فرهنگی 
است که باید به صورت ماهیانه تشکیل شود و مصوبات آن 
ضمانت اجرا داشته باشد.  رسانه ها باید  اجرای مصوبات را 
پیگیری و تصمیمات مسوولان را تثبیت  کنند که مهمترین 

ضمانت اجرا افکار عمومی است. 
حجت الاسلام حسینی در ادامه با اشاره به وظایف ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر شهرستان، گفت: ستاد امر به معروف و 
نهی از منکر در شهرستان باید به سمت و سوی مبارزه با  فساد 

اداری، چاپلوسی، و...حرکت کند. 
وی با بیان اینکه با کمک  رسانه ها پاسخگو کردن مسوولان 
امکانپذیر است؛ گفت: در این راستا از رسانه ها توقع داریم با 
نگاه کلان مسائل را پیگیری کنند و منافع ملی و شهرستانی 
را بر منافع شخصی اولویت قرار دهند. گاهی اختلاف نظرها با 
مسوولان امر باید به نفع خدمت به مردم و اهداف شهر  کنار 
برود.  امام جمعه فردیس همچنین همکاری بیشتر اصحاب 
رسانه با ستاد نماز جمعه در خصوص انتشار اخبار و انتقال 

دغدغه ها و مشکلات مردم را خواستار شد.

البرز

در  دوشنبه  روز    - البرز  استاندار   - عبداللهی  مجتبی 
نخستین جلسه شورای اداری افزود: اعتقاد بنده بر این 
است که با توجه به تجربیاتی که داشته ام حداقل به 
خانواده های آسیب دیده در این بخش می توان کمک 

زیادی کرد.
وی اضافه کرد: حاشیه نشینی ناهنجاری هایی به دنبال 
می آورد که شاخص های آن موضوعاتی از جمله اعتیاد، 
طلاق و جرم است که به این منظور نگاه ما این است 
که در این موضوع بتوانیم کمک کرده و این آسیب ها  
را کاهش دهیم. به همین منظور و با هدف کمک به 
خانواده هایی که دچار این آسیب ها هستند این قرارگاه 

اجتماعی را تشکیل خواهیم داد.
کارهای  قرارگاه  این  در  کرد:  خاطرنشان  البرز  استاندار 
اجتماعی با اولویت برطرف کردن این آسیب ها در دستور 
کار خواهد بود و تلاش ما بر این است که قرارگاه آسیب 
های اجتماعی با حضور تمام دستگاه های مسوول و 
توانمند با ماموریت هایی که بر عهده آنها است در اسرع 

وقت تشکیل شود.
عبداللهی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
افزود:  داده شود  پوشش  بایستی  استانی  نقاط ضعف 
هدف ما تغییر و تحول در مسایل اساسی استان است 
که امیدوارم با تلاش صورت گرفته و با انسجام، وحدت 
و همدلی تمام دستگاه ها که بنده نیز در خدمت آنها 
خواهم بود بتوانیم در یک دوره چهار ساله دولت مردمی 
سیزدهم مشکلات را کم کرده و سرانه های استان را در 

بخش های مختلف افزایش دهیم.
عبداللهی با بیان اینکه با آن چیزی که در توانمان 
به مردم عزیز و ولایتمدارمان خدمت کنیم  است 
اضافه کرد: یکی از دغدغه های مردم بحث مسایل 

ترافیکی است که در این رابطه اتفاق خوبی در 
خصوص اتوبان شمالی البرز رخ داده، که امیدوار 
هستم با تلاش های صورت گرفته در اسرع وقت 

و در یک زمان مشخص بتوانیم این اتوبان را 
راه اندازی کرده و با این مهم بار 

ترافیکی کاهش یابد.
وی اظهار داشت: البته از 
مدیر کل راه و شهرسازی 
ها  راهداری  حوزه  در 
خواسته شده تا این کار 
به صورت دقیق مطالعه 
گردد  مشخص  تا  شود 
اتوبان  بازگشایی  با  که 
حجم  از  میزان  چه 
کرج  اتوبان  ترافیکی 
به قزوین و یا تهران به 

کاهش پیدا می کند، تا از این موضوع اطمینان لازم را 
پیدا کنیم.

استاندار البرز ادامه داد: در این بین اعتقاد ما بر این است 
که با یک سری اصلاح های لازم در مسیر عبور و مرور در 
اتوبان و ورود به استان البرز به خصوص شهر کرج می 
توان تا حدودی بار ترافیکی را با توجه به بازدید میدانی 
و تجربیاتی که داشتم کاهش بدهیم. امیدواریم که با 
نگاه ویژه ای که در راستای خدمت به مردم حاکم شده 
با هدف رضایتمندی مردم بتوانیم مشکلات را به مرور 

زمان ولی با پیگیری مداوم حل کرده و کاهش بدهیم.
وی در ادامه به بررسی مشکلات شهرستان های استان 
شخصا  منظور  همین  به  که  کرد  تاکید  و  اشاره  البرز 
به فرمانداری ها رفته و با حضور فرماندار و مسوولان 
اداری  موضوعات تمام  شهرستان ها را  پیگیری و دنبال 

خواهیم کرد.
اینکه  بیان  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
ظرفیتی خارج از استان برای حل مشکلات وجود ندارد 
و باید خود مسوولان دست به کار شوند گفت: این در 
حالی است که به اندازه کافی در البرز ظرفیت وجود دارد 

تا بتوانیم نیازهای مردم را برطرف کنیم.
استاندار البرز با اشاره به اینکه این استان نسبت به برخی 
برخوردار  بهتری  از وضعیت  نیز  تهران  شهرستان های 
است اظهار داشت: بر این اساس باید علاوه بر تزریق امید 
به مردم و اجرای یک برنامه تحول گرایانه به خصوص 
برای سال ۱۴۰۱ هر چه بهتر و بیشتر در مسیر برطرف 

کردن مشکلات استان قدم برداریم.
عبداللهی ادامه داد: همچنین با 
توجه به اینکه چهار ماه به پایان 
در  فرصت  این  از  مانده  سال 
راستای توسعه و بهبود شرایط 
استان باید استفاده کرد، دولت 
سیزدهم با تمام قدرت پای کار 
مردم  بتواند مشکلات  تا  آمده 
نماید،  مرتفع  را 
باید  نیز  ما 
همین  در 
مسیر قرار 
فته  گر
بر  و 

البرز به توسعه و رفع  اساس ظرفیت های موجود در 
مطالبات مردم گام برداریم.

استاندار البرز در بخش دیگری از سخنان خود به برگزاری 
دیدارهای مردمی هفتگی توسط مدیران اشاره و گفت: 
مدیران تمام دستگاه های اجرایی بایستی هر هفته یک 
نشست با مردم برگزار کرده و پای درد و دل و مشکلات 

آنها نشسته تا بتوان اعتماد و امید را به مردم برگرداند.
افزایش  لزوم  بر  تاکید  با  دیگری  بخش  در  عبداللهی 
سرانه های آموزشی در البرز تاکید کرد که  این امر تنها 
با مدیریت برنامه ریزی و دغدغه مندی مسوولان استانی 
به ویژه آموزش و پرورش محقق خواهد شد، به همین 
منظور آموزش و پرورش باید با بهره گیری از خیرین 
مدرسه ساز اعتبارات دولتی و برنامه ریزی دقیق درصدد 
افزایش تعداد معین کلاس درس در طول هر سال برآید.
وی به رتبه بیست و هشتم استان در امر جذب بودجه 
اشاره کرد و افزود: این اقدامات باید به صورت انقلابی 
پیگیری و دریافت شود، با توجه به اینکه مالیات بسیاری 
از شرکت های بزرگ البرز به تهران می رود و گردش مالی 
آن در بانک های البرز نیست و برطرف کردن  این اقدامات 
تنها با پیگیری و دغدغه مندی مدیران محقق خواهد شد.
عبداللهی در ادامه به اهمیت برگزاری مستمر و اثرگذار 
نشست تنظیم بازار اشاره و متذکر شد: نباید دیگر درگیر 
مشکلات مایحتاج و کالاهای مورد نیاز مردم باشیم و 
سازمان صنعت معدن باید برای همیشه و با استفاده از 
حجم بالای ظرفیت و وجود سرمایه گذاران متعدد در البرز  

مشکلات اقتصادی را حل کند.
استاندار البرز همچنین به کمبود سرانه درمانی در استان 
اشاره و تاکید کرد که تمام مراکز درمانی و بیمارستان 
های نیمه کاره در البرز باید هر چه سریعتر تکمیل و 
بهره برداری برسد. عبداللهی در ادامه گفت: طبق گزارش 
مدیریت بحران استانداری، البرز جزء ۱۰ استان حادثه خیز 
کشور است که به همین منظور بایستی هر چه سریعتر  
با  در راستای تهیه و تدوین سند اجرایی برای مقابله 
بحران در البرز اقدام و ضمن ارائه برنامه آموزش های 
لازم به شهروندان در خصوص بحران و نحوه مقابله با 

آنها داده شود.
عبداللهی به موضوع  مسکن ملی نیز ورود کرد و گفت: 
سهم البرز در طرح یک میلیون مسکن ۱۲۰ هزار واحد که 

این امر تنها با اقدام جهادی میسر می شود.
باید   واحدهای مسکونی  این  احداث  برای  وی گفت: 
آمایش سرزمینی و شناسایی نقاط مناسب برای ایجاد 
بتوانیم  تا  بررسی  علمی  و  دقیق  صورت  به  مسکن 
های  آسیب  کاهش  امر  در  نیز  مثبتی  تاثیر 
حاشیه نشینی و سکونتگاه غیررسمی در البرز 

داشته باشیم.

»استاندار البرز« مطرح کرد:

وضعیت کنونی در شأن البرز نیست

مدیر کل آموزش و پرورش البرز با اشاره به اینکه ۹۸ درصد 
را دریافت کرده اند،  آموزان استان دز دوم واکسن  دانش 
دارند.   در مدارس حضور  آموزان  دانش  درصد  گفت:  ۲۰ 
دانش آموزان متوسطه اول نیز از اول آذر ماه در مدارس 
حاضر خواهند شد. البرز نیم میلیون دانش آموز و نزدیک به 
۲۵ هزار فرهنگی دارد و تعداد واحدهای آموزشی استان به 

۲۵۰۰ واحد می رسد.
وی با اشاره به اینکه البرز بالاترین تراکم دانش آموزی را در 
کشور دارد، تصریح کرد: بیش از ۵۰ درصد مدارس استان 
دو شیفته است و بالاترین تراکم دانش آموزی را در کشور 

داریم.
وی سرانه آموزشی و پرورشی استان را ۲.۵ مترمربع عنوان 

کرد و گفت: این در حالی است که میانگین کشوری ۵.۵ و 
میانگین جهانی هشت متر است.

وی با اشاره به اهمیت توجه به آسیب های اجتماعی دانش 
آموزان افزود : ۱۴ دستگاه مکلف هستند در نظام مراقبت 
اجتماعی دانش آموزان و آسیب های اجتماعی فعال باشند 
و نیاز به بررسی دارد که چقدر این دستگاه ها وظایف خود 

را انجام داده اند.
مدیر کل آموزش و پرورش البرز در ادامه با اشاره به اینکه 
۹۸ درصد دانش آموزان استان دز دوم واکسن را دریافت 
کرده اند، گفت:  ۲۰ درصد دانش آموزان در مدارس حضور 
دارند.  دانش آموزان متوسطه اول نیز از اول آذر ماه در 

مدارس حاضر خواهند شد.

زمینه  در  به دغدغه های خانواده ها  توجه  با  افزود:  وی 
ویروس کرونا و رعایت پروتکل ها نیاز است جلسه اضطراری 
شورای آموزش و پرورش استان برای رفع دغدغه های مردم 
و اتخاذ تصمیمات درست برگزار شود. توصیه ما این است 
که پایه اول ابتدایی، پایه نهم و دوازدهم به دلیل اهمیتی 

که دارند در اولویت حضور قرار بگیرند.
وی از ارتقا البرز در برخی شاخص ها خبر داد و اظهار کرد: 
از لحاظ شاخص های عمومی و  البرز در دو سال پیاپی 
اختصاصی رتبه دو کشور و امسال در شاخص ملی رتبه 
اول کشور را کسب کرده است. امسال از رتبه ۱۲ کنکور 
در سال ۹۷ به رتبه چهار کنکور رسیده ایم که نشان دهنده 

ظرفیت های بالای آموزش و پرورش استان است.

»مدیر کل آموزش و پرورش البرز« خبر داد:

واکسیناسیون دانش آموزان البرز تقریباً  کامل شده است

مریم آقانوری

  خبرنگار



روزنامه

5
سه شنبه 25 آبان 1400-  شماره  885

فرهنگی
محققان با نوعی ژل تزریقی فلج ناشی از آسیب نخاعی را در موش ها درمان کردند

گروهی از دانشمندان داروی جدیدی ساخته اند که توانسته سلول موش هایی را که تحت آسیب نخاعی قرار گرفته 
بودند، درمان کند. تحقیقات آن ها نشان داده که موش ها پس از چهار هفته توانسته اند دوباره راه بروند، پژوهشگران 
دانشگاه نورث وسترن آمریکا در مقاله ای که در ژورنال Science به چاپ رسیده، نتایج مطالعات خود را منتشر کرده اند 

و حالا به دنبال کسب مجوز از سازمان غذا و دارو برای انجام آزمایش های انسانی هستند.

گزارش

صحبت های جدید فرهادی درباره 
شکل گیری داستان قهرمان؛

»قهرمان« مجموعه ای
 از تمرین ها در دنیای واقعی است

اصغر فرهادی در جریان رویداد رقبای فصل جوایز سینمایی 
می شود،  برگزار  ددلاین  نشریه  سوی  از  که  لس انجلس  در 
عنوان کرد که یک فرآینده طولانی مدت ذهنی و پس از آن 
مجموعه ای از تمرین ها در دنیای واقعی، شکل دهنده فیلم 

تحسین شده »قهرمان« بوده است. 
فرهادی که از طریق مترجم در این رویداد صحبت می کرد 
گفت: ایده اصلی فیلم »قهرمان« که موفق به کسب جایزه 
بار زمانی که یک  بزرگ جشنواره فیلم کن شد، نخستین 
دانشجو بود به ذهنش خطور کرده و ریشه در تماشای یک 
نمایش انگلیسی دارد که توسط دیگر دانشجویان اجرا شد و 
موجب شد علاقه مند به داستان هایی درباره افرادی شود که با 
بازگرداندن چیزهای گمشده و جستجو برای پیدا کردن صاحب 
آنها، مورد تحسین قرار می گیرند وتبدیل به قهرمانان محلی 

می شوند. 
این سینماگر ایرانی در ادامه توضیح می دهد: این ایده که 
جوامع قهرمان می سازنند همیشه در ذهنش بوده هر چند در 
آن زمان هرگز فکر نمی کرده قرار است فیلمی درباره این ایده 
بسازد. اما او سال ها بعد و پس از تبدیل شدن به فیلمساز 
موفق و حرفه ای و در فاصله ای کوتاه پس از ساخت فیلم 
اسپانیایی زبان »همه می دانند« در سال ۲۰۱۸، به این ایده 

بازمی گردد.
او معتقد است که ایده های پربار فیلم معمولا زاییده دوره های 
طولانی و ناخودآگاه پردازش هستند: »این ایده ها به آرامی 
درون ذهنتان رشد می کنند و شما حتی نسبت به آن ها اگاه 
نیستید. نیمه شب ناگهان از خواب می پرید و حس می کنید، 
بیرون  را  آن  باید  و  در ذهن شماست  اذیت کننده  چیزی 

بیاورید«.
فرهادی همچنین به این موضوع اشاره کرد که چند روز 
پیش و در جریان سفر به لس آنجلس نیز اتفاق مشابهی 
ناگهان  و  بخوابم  »نمی توانستم  است:  کرده  تجربه  را 
حس کردم ایده فیلم بعدی ام را پیدا کردم و تمام شب 
را مشغول نوشتن بودم. وقتی شروع به نوشتن می کنید 
ذهن شما مثل یک آهن ربا همه چیزهای که برای آن ایده 
مفید است را جذب می کند. زمان، خاطره و تجربیات شکل 
ابزارها در گنجینه  گیری اولیه مهم ترین و قدرتمندترین 
یک فیلمساز محسوب می شوند و برای من اغلب چیزهایی 
از دوران کودکی است. فکر می کنم  که به ذهنم می آید 
بزرگترین سرمایه ای که یک هنرمند در زندگی دارد، دوران 

کودکی است«.
این کارگردان برنده اسکار درباره موضوع فیلم جدیدش توضیح 
داد: »مشغول کار بر روی این ایده هستم اما اجازه دهید که 

روی آن تامل کنم تا واقعا به ایده ای جدی تبدیل شود«.
سینمای  نماینده  »قهرمان«  فیلم  با  امسال  که  فرهادی 
ایران در شاخه بهترین فیلم بین المللی جوایز اسکار است، 
درباره استفاده از زمان در هنگام تعویق تولید این فیلم به 
دلیل همه گیری ویروس کرونا از برگزاری یک فرآیند تمرین 
۱۰ ماهه همراه با بازیگران خبر داد که خیلی زیاد به نفع 
فیلم تمام شده است و توضیح داد: »در واقع تمرین برای 
کارگردان و بازیگران مفیدتر است و در طول تمرینات می 
توان اشتباه کرد و بر اساس تصمیمات تغییراتی ایجاد 
که  شدم  موضوع  این  متوجه  تمرینات  جریان  در  کنید. 
باید به هر کاراکتر زمان خودش را بدهم و در نتیجه درک 
می کنیم که هر کدام از این شخصیت ها از کجا می آیند 
و بنابراین در جریان تمرینات شروع به برخی بازنویسی ها 
می کنم و نتیجه آن شد که هیچ شخصیتی سیاه یا سفید 

نیست«.
فیلم »قهرمان« بر اساس پیش بینی  رسانه هی خارجی یکی از 
بخت های اصلی شاخه بهترین فیلم بین المللی جوایز اسکار 
۲۰۲۰ است و در شاخه های بهترین فیلم، کارگردانی و فیلمنامه 

اصلی نیز شانس خواهد داشت.

سینما و تئاتر

از حمایت و کمک وزارت  رئیس سازمان سینمایی 
سینمایی  سالن های  به  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
سالن  اینکه  بیان  با  خزاعی  محمد  داد.  خبر  فعال 
فرهنگی  و  تفریحی  مراکز  مهم ترین  از  سینما  های 
سینماداران  درخواست  پی  در  گفت:  است،  خانواده 
از کرونا در جلسه ای که  و بررسی آسیب های ناشی 
شب گذشته با محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در خصوص بررسی مشکلات حوزه 
سینماداری داشتیم موافقت شد تا به سینماهایی که 

فعالیت مستمر دارند کمک شود.
وی ادامه داد: خوشبختانه طی هفته های اخیر سالن 
استقبال  و  برخوردار شدند  رونق خوبی  از  های سینما 
خوبی از سوی مردم و خانواده ها صورت گرفته است. این 
تصمیم هم در جهت تشویق بیشتر و رونق سالن های 
سینما و کمک به سالن های کم توان گرفته شده که 

مشروط به استمرار فعالیت آن هاست.
رئیس سازمان سینمایی با بیان اینکه فعالیت این مراکز 

نیاز است مستمر و بی وقفه باشد، 
از  سینماها  مدیران  کرد:  اضافه 

استقبال مردم از فیلم ها راضی 
هستند و این اتفاق پویشی 
را در جامعه رقم زده است. 
می  سینمایی  همکاران  از 
فعالیت  به  که  خواهیم 

با  همراه  خود 

اجرای پروتکل های بهداشتی ادامه دهند و از زحماتشان 
و  پایین  درآمد  دلیل  به  سینماها  برخی  سپاسگزاریم. 
با مشکلاتی مواجه  و...  تامین هزینه ها  ناتوانی در 
هستند که این کمک اندک برای آن ها پیش بینی 

شده است.
رئیس سازمان سینمایی ادامه داد: سینماها به عنوان 
جذب  در  باید  ها  خانواده  مهم  فرهنگی  سرگرمی 
مخاطب تلاش کنند. سعی کنیم نمایش فیلم ها در 
سینماها متنوع باشد و مخاطب بر اساس علاقمندی های 
خود فیلم ها را انتخاب کند. برنامه ریزی کنیم تا پاسخگوی 
مخاطبان  علایق  و  سلایق  همه 
باشیم. باید تلاش کنیم حضور 
خانواده ها در سالن های 
و  مستمر  سینما 
پررنگ تر از قبل شود.

»رئیس سازمان سینمایی« خبر داد:

اختصاص کمک هزینه به سینماهای فعال

تازه  ترین خبرهای سینمایی از رونمایی پوستر فیلم تازه اکران 
»گشت ارشاد ۳« شروع و به تدوین »رویای کاغذی« و پایان 
فیلمبرداری »ارُف« می  رسد. فیلم گشت ارشاد ۳ به تهیه 
کنندگی و کارگردانی سعید سهیلی از روز چهارشنبه ۲۶ آبان 

در سینماهای سراسر کشور اکران می شود.
در آستانه آغاز نمایش این فیلم در سراسر کشور، پوستر 
رسمی آن که توسط عرفان بهکار طراحی شده است، منتشر 
شد. فیلم سینمایی گشت ارشاد در سال ۹۱ و گشت ارشاد ۲ 

در سال ۹۵ ساخته شدند.
میرطاهر  بانی،  بهنام  کیمیایی،  پولاد  سهیلی،  ساعد 
مظلومی، نازنین کیوانی، مبینا رحمتی، اسدالله منجزی، 
امیر محاسبتی، اشکان عقیلی، مهدی دانایی فرد با معرفی 
علیرضا خواجه نیا و با هنرمندی امیر جعفری گروه بازیگران 
گشت ارشاد ۳ را تشکیل می دهند. فیلم ۲۷ دقیقه ای ارُف 
به نویسندگی و کارگردانی حجت عیدی ملودرامی اجتماعی 
با موضوع معلولیت کودکان و مشکلات معیشتی و درمانی 
این افراد و خانواده هایشان را سولماز صدقی و گلناز هزاره 

تهیه کرده اند و آماده نمایش شده است.  سولماز صدقی 
تاکنون کارگردانی و تهیه کنندگی ۶ فیلم مستند و کوتاه 

داستانی دیگر را هم برعهده داشته است.
صدقی در رابطه با تهیه کنندگی این فیلم توضیح داد: من 
به عنوان تهیه کننده این فیلم موظف هستم این قشر از 
جامعه را به تصویر بکشم خصوصاً کودکان معلول. به این 
دلیل که تمامی مستندهایی که ساخته ام در رابطه با ژانر 
کودک است و هدف من همیشه حمایت از حقوق کودکان 
بوده است چراکه این کودکان هستند که آینده جامعه را 

خواهند ساخت.
علیرضا عسگری و نرگس نیک سیرت بازیگران اصلی این 
فیلم هستند و محمدمهدی بخشی به عنوان بازیگر خردسال 

نقش کودکی معلول را در این فیلم برعهده دارد.
فیلم سینمایی رویای کاغذی به کارگردانی علی عطشانی 
اوایل تابستان امسال در سکوت خبری ساخته شد. همزمان 
با پایان تدوین و صداگذاری، از پوستر این فیلم که پخش 
جهانی آن را کمپانی امریکن برایتلایت فیلم پروداکشنز بر 

عهده دارد، رونمایی شد.
فیلمنامه رویای کاغذی را جابر قاسمعلی براساس طرحی از 
علی عطشانی نوشته و کامران تفتی، مینا وحید، زینب )نگار( 
ملاکی و امیرحسین رضازاده نقش های اصلی این فیلم را 
ایفا کرده اند. حامد توسلی و مجید مهین دوست و اشکان 

صفاری از دیگر بازیگران این فیلم هستند.

فیلم سینمایی »تی تی« به کارگردانی و تهیه کنندگی آیدا 
از نگاه تماشاگران جشنواره  پناهنده جایزه بهترین فیلم 
فرانسوی تصاویر نو پارسی را از آن خود کرد. فیلم سینمایی 
تی تی به کارگردانی و تهیه کنندگی آیدا پناهنده که در بخش 
 Nouvelles /مسابقه جشنواره فرانسوی تصاویر نو پارسی
جایزه  گذشته  شب  داشت،  حضور   Images Persanes
بهترین فیلم از نگاه تماشاگران این فستیوال را از آن خود 

کرد.
نامه های پارسی  این جشنواره که وجه تسمیه آن رمان 
شارل مونتسکیو، فیلسوف دوران روشنگری است، از ۱۰ تا 

۱۴ نوامبر ۲۰۲۱ )۱۹ تا ۲۳ آبان( در شهر ویتره فرانسه برگزار 
شد. رئیس هیات داوران این فستیوال را که با هدف نمایش 
فیلم های سینمایی داستانی، مستند و فیلم های کوتاه از 
تمامی کشورهای فارسی زبان برگزار شد، انیس دو ویکتور 
بر عهده داشت. فستیوال تصاویر نو پارسی در کنار نمایش 
آثار  به مرور  را  فیلم های بخش مسابقه، دو بخش ویژه 
عباس کیارستمی و یک بخش دیگر را به ژان کلود کریر 

فیلمنامه نویس فقید فرانسه اختصاص داده بود.
همچنین فیلم سینمایی تی تی به نویسندگی ارسلان امیری 
و آیدا پناهنده، با بازی الناز شاکردوست، پارسا پیروزفر و 

هوتن شکیبا، از پانزده تا بیست و دو نوامبر )۲۴ آبان تا 
اول آذر( در بخش سینمای جهان هشتمین دوره فستیوال 
به  نیز  اقلیم کردستان عراق  در  فیلم دهوک  بین المللی 

نمایش درخواهد آمد.
سودابه  شکیبا،  هوتن  شاکردوست،  الناز  پیروزفر،  پارسا 
هیلدا  عموزاد،  رضا  فریضه،  مهدی  حامد،  امیر  جعفرزاد، 
به نهاد،  مهرانه  کاظمی،  هانیه  شعبانی،  زینب  کردبچه، 
مهیار دانشمند، مهران نیک روش، پیمان رحیمی، ماهان 
خوش طبع، شاهین اطهری، سینا فغانی بازیگران این فیلم 

سینمایی هستند.

فیلم سینمایی »پیرمردها نمی میرند« از چهارشنبه ۲۶ آبان 
ماه به صورت آنلاین اکران می شود، فیلم سینمایی پیرمردها 
نمی میرند ساخته رضا جمالی چندی پیش در مجموعه 
سینماهای هنروتجربه روی پرده رفته بود و مورد استقبال 

مخاطبان و منتقدان نیز قرار گرفت.
در خلاصه داستان این فیلم آمده است: در روستایی بکر و 
خوش آب و هوا ۴۵ سال است کسی نمی میرد. پیرمردان 

روستا در تلاشند که مرگ را به این روستا بازگردانند.
رضا جمالی نویسنده و کارگردان فیلم سینمایی پیرمردها 
هوای  و  حال  فیلم  نوشت:  فیلمش  درباره  نمی میرند 

ناامیدانه ای ندارد. شخصیت های فیلم مدام از مرگ حرف 
می زنند و در ناامیدی به سر می برند ولی با این حال در کنار 
هم از زندگی شان نیز لذت می برند. شخصیت های این فیلم 
با وجود داشتن درونی سرکش و عصیان گر با تمام زر و 
زیور و تعلقات دنیوی مبارزه می کنند و حاضرند که عزیزترین 
سرمایه شان را که جان شان است، از دست بدهند ولی روح 
شان در آرامش باشد. علی رغم رفتارهای نامناسبی که از 
آن ها سر می زند اما دوباره چرخه روزگار آن ها را به ذات اصلی 
انسان که برای زیستن خلق شده می چرخاند تا فکر مرگ را 

از ذهن شان دور کنند.«

سلمان  خوبدل،  ولایت  سلیمی،  حمدالله  مهدیلو،  نادر 
عباسی، ندا حق شناس، صفت آهاری، رسول علی نژاد، 
جعفر اکبری، احمد پروستان بازیگران پیرمردها نمی میرند 

هستند.
این فیلم در کارنامه خود جایزه روح آسیا از سی و دومین 
جشنواره بین المللی فیلم توکیوی ژاپن، جایزه ویژه هیات 
داوران در پنجمین دوره جشنواره فیلم های ایرانی تورنتو 
کانادا را دارد. اکران آنلاین فیلم سینمایی پیرمردها نمی میرند 
از روز چهارشنبه ۲۶ آبان ماه در صفحه ویژه هنر و تجربه در 

سایت هاشور آغاز می شود.

تازه های سینما؛ »گشت ارشاد ۳« با »رویای کاغذی« و »ارُف«

»تی تی« بهترین فیلم از نگاه تماشاگران فرانسوی شد

»پیرمردها نمی میرند« هم به صف اکران آنلاین پیوست
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بازهم یک انتقال ناموفق در راه است!؟

چرا »سولدو« 7 سال از فوتبال دور بود؟
تراکتور  جدید  سرمربی  فراوان  قوس های  و  کش  از  پس 
مشخص شد اما گپ ۷ ساله در رزومه این سرمربی نکته 
نگران کننده ای در کارنامه اش است که دلایل مختلفی راجع به 

آن مطرح شده است.
زوونیمیر سولدو بامداد یک شنبه وارد تبریز شد و قراردادش را 
به عنوان سرمربی تراکتور با این باشگاه امضا کرد. با وجود این 
که سولدو بازیکن بزرگی در کشور کرواسی محسوب می شود 
اما رزومه او به عنوان مربی قابل دفاع نیست و همین موضوع 

انتقاداتی را نسبت به این انتخاب به همراه داشته است.
سولدوی کروات از ۱۳ سال پیش که هدایت تیم بزرگسالان 
دینامو زاگرب کرواسی را برعهده گرفت تاکنون حدودا تنها به 
مدت سه فصل و نیم تجربه مربی گری داشته و باقی این ۱۳ 
سال از میدان مربی گری دور بوده است. بزرگ ترین گپ موجود 
در رزومه این مربی مربوط به حد واصل سال ۲۰۱۰ تا ۲۰۱۷ 

است.
سولدو در سال ۲۰۱۰ با انتقادات زیادی از سرمربی گری کلن 
اخراج شد و حتی رسانه های آلمانی او را آخرین مربی کلاسیک 
بوندسلیگا لقب دادند. سولدو دقیقا پس از این اخراج برای 
هفت سال از عرصه مربی گری دور بود تا این که از سال ۲۰۱۷ 
فلیکس ماگات، مربی سابق او در اشتوتگارت از سولدو دعوت 

به همکاری کرد.
ماگات ابتدا سولدو را به عنوان دستیار خودش به شاندونگ 
لوننگ چین برد و یک فصل در کنار هم در این تیم بودند. پس 
از جدایی از شاندونگ دوباره سولدو در تیمی حضور نداشت 
تا این که ماگات به عنوان مدیر ورزشی آدمیرا واکر، در اواخر 
فصل ۲۰-۲۰۱۹ او را به عنوان سومین سرمربی این تیم اتریشی 
انتخاب کرد که نتایج سولدو در این تیم تفاوت چندانی با 
مربی قبلی نداشت و در نهایت آدمیرا با یک امتیاز اختلاف از 
بوندسلیگای اتریش سقوط نکرد. سولدو پس از جدایی از آدمیرا 
واکر برای یک فصل از مربی گری دور بود تا این که تراکتوری ها 
به سراغش رفتند. درباره گپ زمانی در رزومه مربی گری سولدو 
دلایل مختلفی مطرح شده است. ابتدا هوشنگ نصیرزاده، 
عضو هیات مدیره باشگاه تراکتور تاکید کرد که سولدو به دلیل 
این که مدیر فنی فدراسیون فوتبال کرواسی بوده در جایی 
مربی گری نکرده است. با این حال خود سولدو دلیل دیگری 
درباره دوری اش از مربی گری مطرح کرد. سولدو در گفت وگویی 
که با رسانه باشگاه تراکتور داشت در پاسخ به این سوال بدون 
این که به سمتش در فدراسیون فوتبال کرواسی صحبتی کند، 
اعلام کرد که به دلایل شخصی از مربی گری فاصله گرفته بوده 
است. او گفت: برای دوری از فوتبال دلایل شخصی داشتم، 
چون که بیش از ۱۰ سال در فوتبال آلمان کار کرده و دور از 
خانواده بودم و باتوجه به پایین بودن سن و سال فرزندانم، 
می خواستم در آن مقطع همراه آنان باشم. اکنون آنان بزرگ 
شده اند و تصمیم گرفتم به فوتبال برگردم. اشاره نکردن سولدو 
به حضور در فدراسیون فوتبال کرواسی این شائبه را ایجاد 
می کند که  ادعای مدیران تراکتور از پایه بی اساس بوده چرا که 
اگر این طور بود، سولدو به جای بهانه خانواده، این بهانه شکیل 
را برای دوری طولانی  مدتش از عرصه مربی گری اعلام می کرد. 
ضمن این که اگر ادعای تراکتوری ها صحت داشته باشد و 
فرض را هم بر توانمندی سولدو در سمت مدیریتی در نظر 
بگیریم، این مربی کروات قرار است در تراکتور مربی گری کند نه 
مدیریت. رزومه مربی گری سولدو هم روشن و واضح است. در 
هر صورت سولدو با رزومه ای نه چندان خوب به عنوان سرمربی 
جدید تراکتور انتخاب شده و باید به او فرصت داد. شاید تراکتور 
به سکوی پرتابی برای سولدو تبدیل شد تا ناکامی اش در عرصه 

مربی گری را با موفقیت در تراکتور فراموش کند.

دیالوگ

باذن الله...

درصد   7٠ جانباز  بصام تبار«  شهاب الدین  »سید 
جنگ تحمیلی و قهرمان مسابقات معلولان جهان 
در سال ٢٠١٠، ضمن بیان خاطره  ای از دیدار مقام 
با جانبازان در آسایشگاه در سال  معظم رهبری 
١٣7٣ گفت: حضرت آقا در آن روز از نماز اول وقت 
برای مان گفتند و در همان روز از من در خصوص 
برای این موضوع تشویق  ازدواج پرسیدند و مرا 
کردند. وی افزود: بعد از چهار ماه از دفتر رهبری 
برای خواندن خطبه عقد وقت کردم و ایشان به 
شوخی به من گفتند: »من گفتم ازدواج کن، شما 
چرا جدی گرفتی و به این سرعت دست به کار 
شدی؟!« چند سال بعد هم خود ایشان در گوش 

دخترم اذان و اقامه را خواندند.
از  خاطره  ای  بیان  با  مقدس  دفاع  جانباز  این 
از  ورزش حرفه  ای پس  به  آوردن  روی  چگونگی 

مجروحیت  گفت: قبل از مجروحیت در محله مهرآباد به 
دلیل قد و قامت بلندم در رشته والیبال ورزش می  کردم و در 
بسیاری از آموزشگاه  ها برای بازی انتخاب می  شدم. اما پس 
از مجروحیت به دلیل اینکه ورزش باستانی را بلد بودم در 

آسایشگاه ثارالله شروع به ورزش کردم.

سال ٦٤ در پادگان دوکوهه گود زورخانه کندیم

وی با بیان خاطره  ای درباره احداث گود زورخانه در پادگان 
دوکوهه گفت: سال ٦٤ به همراه استادم آقای »ابراهیم 
زین علی« که مرشد بود و صدای خوشی داشت و در آن 
دوران ورزش زورخانه .ای انجام می  داد با فرمانده هان و شهید 
علی برخورداری مسئول آموزش تیپ سیدالشهدا)ع( صحبت 
کردیم و یک گود زورخانه در پادگان دوکوهه کندیم تا بچه  ها 

ورزش کنند. ستون  های زورخانه را زدیم و قرار بود سقف 
بزنیم اما بعد از عملیات علی برخوردرای به شهادت رسید و 

من هم مجروح شدم و آن زورخانه کامل نشد.

استقامت بدنی شهید موحد دانش مثال زدنی بود

قهرمان رشته کامپوند در سال ٢٠١٠ در کشور چک هم چنین 
گفت:  دانش  موحد  علیرضا  شهید  از  خاطره .ای  بیان  با 

بررسی  برای  موحد  علی  حاج  والفجر٢  عملیات  از  قبل 
منطقه عملیات فرمانده های را به منطقه برد و من در آن 
زمان فرمانده گروهان بودم. با اینکه یک دست داشت و از 
فرمانده  هان بود متواضعانه یکی از بچه  ها را فرستاد جلو تا در 
کنار راننده بنشیند و خودش کنار ما در پشت تویوتا ایستاد. 
خودرو با سرعت زیادی در پستی بلندی  های راه بالا و پایین 
می رفت و شهید موحد دانش علی رغم اینکه یک 
دست داشت در بین رزمندگان استوار ایستاده بود و 

من آن جا متوجه استقامت بدنی وی شدم.

شهید شاه حسینی اجازه عبور توپ از تور را نمی داد

رئیس اسبق انجمن ورزش های باستانی فدراسیون 
جانبازان و معلولین با بیان خاطره ای از شهید حمید 
شاه  حسینی و تخصص ورزشی او در رشته والیبال 
افزود: در ایام جنگ مسابقات جدی و رسمی در 
بین رزمندگان نداشتیم اما در منطقه عملیاتی 
غرب در پادگان ابوذر بچه های تیپ نبی اکرم)ص( 
از خطه کرمانشاه مستقر بودند و در استان خودشان 
برای رزمنده ها مسابقات والیبال می  گذاشتند. در 
مسابقه  ای که در قروه برگزار شد، کرمانشاهی  ها 
»شهید حمید شاه  حسینی« که والیبالسیت حرفه  ای 
و بچه نیاوران بود را با خود به مسابقات بردند، 
حمید وقتی جا عوض می  کرد هیچ کس توپ را از 

تور نمی  توانست عبور دهد.
در سن ٢١  تبار  بسطام  الدین  است سیدشهاب  گفتنی 
سالگی در عملیات والفجر ٨ در منطقه جزیره ام الرصاص 
به درجه رفیع جانبازی نائل آمد. وی در سال ١٣٩٠ در 
مسابقات آسیایی تاجیکستان ورزش زور خانه ای در میل 
به مقام اول و در کباده به مقام دوم رسید و در مسابقات 
جهانی چک سال ٢٠١٠ در تیراندازی با کمان به مقام سوم 

دست پیدا کرد.

»قهرمان مسابقات معلولان جهان در سال 2010« در گفت و گویی اختصاصی با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

از کندن گودِ زورخانه در پادگان تا جانبازی در والفجر ۸

جلسه رسیدگی به پرونده شکایت آندره آ استراماچونی از 
باشگاه استقلال به دلیل عدم پرداخت مطالباتش چند روز 

پیش از سوی دادگاه CAS به صورت آنلاین برگزار شد.
در این قرارداد، بندی وجود دارد که باشگاه استقلال باید 
در صورت تأخیر در پرداخت مطالبات استراماچونی سود 
تأخیر و خسارت دیرکرد را بپردازد، بندی که در بیشتر 
اما نکته  بازیکنان دیده می شود،  قراردادهای مربیان و 
عجیب بند دیگر این قرارداد است، جایی که در ماده ٥ بند 
7 اعلام می کند »باشگاه استقلال تمام جرایم و غرامت ها 
را می پذیرد و حق شکایت به مراجع قانونی را از خود 

سلب می کند.«
مشخص نیست که چرا مدیران وقت باشگاه استقلال 
استراماچونی گنجانده  قرارداد  در  را  بند عجیبی  چنین 
بودند و اجازه دادند قرارداد یک طرفه به سود استراماچونی 
باشد و حقی برای باشگاه استقلال قائل نشدند؟ چرا در 
در  پرداخت خسارت دیرکرد  به  بند مربوط  شرایطی که 
قرارداد بود آنها بندی دیگر اضافه و تاکید کرده اند استقلال 
حقی برای شکایت ندارد؟ چرا همه چیز در این قرارداد 
به سود استراماچونی در نظر گرفته و بسته شده است؟ 
بستن دست باشگاه استقلال با چنین بندی چه دلیل، 

توجیه و منطقی دارد؟
همچنین دادگاه ورزشی CAS چندی روز پیش جلسه 
رسیدگی به پرونده شکایت آندره آ استراماچونی از باشگاه 
استقلال را به صورت آنلاین و با حضور وکلای دو طرف 

و شاهدان برگزار کرد.

در این جلسه، صحبت های خیلی جدیدی مطرح نشد. 
باشگاه استقلال اعلام کرد که استراماچونی نیتی برای 
ماندن در ایران و ادامه همکاری با استقلال را نداشت 
و دو ماه پرداخت نشدن مطالباتش را بهانه کرده بود. 
ضمن اینکه، سرمربی ایتالیایی سابق استقلال در مذاکرات 
بعدی شرط بازگشت را کاهش قرارداد دو ساله خود به 
یک سال اعلام کرد که همین درخواست نشان می دهد 
باشگاه استقلال حسن نیتش را برای پرداخت مطالبات 

استراماچونی و بازگشت او نشان داده است.
این در شرایطی است که باشگاه استقلال از امیرحسین 
فتحی خواسته بود که به عنوان مدیرعامل وقت باشگاه 
در این جلسه حضور پیدا کند اما وی چند روز پیش از 
برگزاری جلسه اعلام کرد که در جلسه حاضر نمی شود و 

درباره علت این موضوع نیز هنوز صحبت نکرده است.
باشگاه استقلال یک پرونده دیگر در دادگاه CAS به دلیل 
شکایت لئاندرو پادوانی، مدافع برزیلی پیشین خود دارد 

که هنوز این پرونده تعیین تکلیف نشده است.
پیشین  مهاجم  دیاباته،  شیخ  شکایت  بعدی،  پرونده 
استقلال است که در حال حاضر زیر نظر استراماچونی در 
الغرافه قطر بازی می کند. دیاباته خواهان مبلغی بالای 
٢٠٠ هزار دلار از مطالباتش شده، اما تیم حقوقی قبلی 
باشگاه مدعی بود با جرایمی که برای دیاباته در نظر گرفته 
داشته  مطالباتش  برای  درخواستی  نمی تواند  او  شده، 
باشد. قرار است رأی پرونده دیاباته در روزهای آینده به 

باشگاه استقلال ابلاغ شود.

نکته جالب ماجرا، عدم وجود سندی برای پرداختی های 
قبلی به دیاباته است. ظاهرا بخشی از مطالبات دیاباته 
توسط یکی از اعضای سابق هیئت مدیره یا افراد نزدیک 
برای آن ثبت نشده  باشگاه پرداخت شده و سندی  به 

است.
هروویه میلیچ، بازیکن کروات فصل گذشته استقلال با 
وجود اینکه زودتر از دیاباته ایران را ترک کرد، هنوز به فیفا 
شکایت نکرده و مسئولان باشگاه در حال مذاکره با او برای 

پرداخت مطالباتش هستند.

بندی عجیب در قرارداد »استراماچونی« با باشگاه استقلال؛ 

وقتی آقایان همه چیز را به سود مربی ایتالیایی بستند!

درحاشیه

ماهی علی دایی پس از مورچه محمد صلاح!
در قالب یک تیم تحقیقاتی ایرانی و آلمانی و به سرپرستی عضو هیئت علمی دانشگاه گیلان، گونه جدید ماهی کشف و ثبت جهانی شد 
و به نام علی دایی افتخار فوتبال ایران نامگذاری گردید. البته این اولین بار نیست که نام علمی یک گونه جانوری به افتخار یک ورزشکار 
نامگذاری می شود، سال ۲۰۱۹، پروفسور شرف متخصص مورچه شناسی مصری، مورچه ای را از منطقه مرزی کشورهای یمن و عمان 

کشف کرد و به دلیل سختکوشی و ظاهر آن به افتخار محمد صلاح فوتبالیست مصری، به نام مرانوپلوس موصلاحی نامگذاری کرد.

رضا شاعری

  نویسنده
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ورزشی

سوژه

گزینه های نهایی برای سرمربیگری
 تیم ملی فوتسال؛ 

سرانجامِ نیمکت تیم ملی فوتسال 
چه می شود!؟

با گذشت بیش از ۴۰ روز از مسابقات جام جهانی فوتسال 
۲۰۲۱ لیتوانی، هنوز تکلیف نیمکت تیم ملی فوتسال کشورمان 
مشخص نیست. این در حالی است که تیم ملی کشورمان 
اواخر آذرماه باید ۲ دیدار دوستانه برابر ایتالیا در یکی از شهر های 
رم یا لاتزیو برگزار کند. بعد از آن بازی ها ملی پوشان فوتسال 
کشورمان باید خودشان را برای رقابت های مرحله مقدماتی 
جام ملت های آسیا که فروردین ماه سال آینده در کویت برگزار 
می شوند، آماده کنند. هفته های گذشته صحبت های مختلفی 
در مورد نیمکت تیم ملی فوتسال مطرح شده اند. به نظر می 
رسد فدراسیون فوتبال کشورمان به زودی از بین ۴ گزینه یک 
نفر را به عنوان سرمربی تیم ملی فوتسال انتخاب خواهد کرد. 

نام گزینه های مطرح شده به شرح زیر است:
تیم ملی  فعلی  الشریعه، سرمربی  ناظم  اول محمد  گزینه 
فوتسال است که با وجود این که نتوانست نتیجه مطلوبی 
در جام جهانی کسب کند، اما برنامه های خود را به فدراسیون 
فوتبال ارائه داده است. سرمربی تیم ملی فوتسال کشورمان 
۲ هفته پیش بود که لیستی از ملی پوشان را برای برگزاری 
اردو جهت آماده سازی برای بازی با ایتالیا اعلام کرد که این 
اردو لغو شد. ناظم الشریعه در شرایطی که دستیارانش در تیم 
ملی استعفا کرده اند، مذاکرات جدی با دبیر کل فدراسیون 
فوتبال داشته است. با توجه به این که این سرمربی سال ها 
طعم حضور روی نیمکت تیم ملی فوتسال را چشیده است، 
جزء گزینه های کم هزینه به حساب می آید و از شانس بالایی 
برای باقی ماندن روی نیمکت تیم ملی فوتسال برخوردار است.
گزینه دوم وحید شمسایی است. به غیر از ناظم الشریعه، 
فوتبال  فدراسیون  مسئولان  با  شمسایی هم صحبت هایی 
داشته است. حتی شمسایی برنامه های خود را در اختیار دبیر 
کل فدراسیون فوتبال گذاشته و برای پذیرش این پست شرایطی 
را عنوان کرده است. شرایطی که منجر به دگرگونی های زیادی 
در فوتسال ملی می شود، اما برای فدراسیون ۵ ستاره ایران 
هزینه بر خواهد بود. به همین دلیل در انتخاب شمسایی کمی 
تردید وجود دارد. فدراسیون فوتبال تمایل بیشتری به همکاری 
با شمسایی دارد؛ اما برآورده کردن خواسته های او هزینه بر 
است و به همین دلیل فدراسیون نشین ها در انتخاب او تردید 
دارند. گزینه سوم علیرضا افضل، سرمربی سابق تیم فوتسال 
مس سونگون و مدیر فنی فعلی سپاهان اصفهان است. افضل 
فصل گذشته موفق شد مس سونگون را برای پنجمین بار در 
مسابقات لیگ برتر به مقام قهرمانی برساند و به همین دلیل 
جزء مربیان با تجربه ای به شمار می رود که می توانند تحولات 
زیادی را در فوتسال ایران به وجود بیاورند. ظاهرا مسئولان 
فدراسیون فوتبال با افضل به صورت شفاهی صحبت هایی 
داشته اند و این سرمربی از فدراسیون فوتبال خواسته است 
تا چند روز به او فرصت داده تا در مورد این موضوع کمی فکر 
کند. افضل قرار است جواب نهایی خود را اوایل هفته آینده 
بدهد. آخرین گزینه محسن حسن زاده، سرمربی موفق تیم 
فوتسال سن ایچ ساوه است که این فصل عملکرد فوق العاده 
موفقی با این تیم در رقابت های لیگ برتر داشته است. به 
طوری که ساوجی ها تا قبل از هفته دهم لیگ برتر با ۲۴ امتیاز، 
مقتدرانه در صدر جدول قرار دارند. محسن حسن زاده هم جزء 
گزینه هایی یاد می شود که فدراسیون فوتبال با او هم مذاکراتی 
برای هدایت تیم ملی فوتسال داشته است. احتمال حضور 

حسن زاده در کادر فنی تیم ملی زیاد است.

داستان جلد

دور  از  خود  دیدار  نخستین  در  ایران  فوتبال  تیم ملی 
برگشت رقابت های مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، از 
ساعاتی دیگر در امانِ اردن به مصاف سوریه خواهد رفت، 
دیدار رفت این دو تیم با تک گل علیرضا جهانبخش به 
سود شاگردان دراگان اسکوچیچ به پایان رسید. تیم ملی 
ایران با ۱۳ امتیاز در صدرجدول قرار گرفته و سوری ها 
هم با ۲ امتیاز در قعر جدول شش تیمی قرار گرفته اند. 

این دو تیم شرایطی به مصاف هم می روند که در مجموع 
یک بار  تنها  که سوری ها  رفتند  هم  به مصاف  بار   ۲۹
توانستند ایران را شکست دهند و ۱۷ بار هم برابر تیم ملی 
چارچوب  در  تیم   ۲ این  همچنین  خورده اند.  شکست 
بار به مصاف هم  مسابقات مقدماتی جام جهانی ۱۳ 
رفتند که ۶ برد سهم ایران و یک برد سهم سوریه بوده و 

باقی بازی ها نیز به تساوی منتهی شده است.
بدون شک تیم ملی فوتبال ایران کار چندان دشواری در 
دیدار با سوریه نخواهد داشت و اگر اتفاق غیرمنتظره ای 
رخ ندهد، باید منتظر کسب پیروزی پنجم در بازی ششم 
باشیم. سوری ها با ۶ غایب به این دیدار رسیده اند که 
مهم ترین آن عمر خربین مهاجم نوک اصلی شان است، 
همچنین دو غایب تیم ملی ایران، دراگان اسکوچیچ و 
علیرضا جهانبخش هستند. گرچه مهدی طارمی را هم 

می توان در زمره غایبان بزرگ این دیدار قلمداد کرد.
امان، می تواند  در  برابر سوریه  پیروزی  که  در شرایطی 
صعود تیم ملی ایران را به جام جهانی محتمل تر کند، قطعا 
شاگردان اسکوچیچ، با تمام قوا برای کسب پیروزی سه 

امتیاز کامل، پای به این دیدار خواهد گذاشت.
باری؛ دراگان اسکوچیچ در جدال با سوری ها هم، مانند 
۱۲ بار قبلی که روی نیمکت تیم ملی نشسته بود، از ابزار 

بسیار مطلوبی برای موفقیت بهره مند است، اما باتوجه به 
غیبت طارمی و جهانبخش و نوع عملکردِ چند بازیکن، 

ترکیب تیم ملی می تواند در امان دچار تغییراتی شود.
علیرضا  فاحش  اشتباه  به  باتوجه  دروازه بان،  پست  در 
بیرانوند در دیدار با لبنان، به عقیده برخی، پست شماره 
یک تیم ملی باید دچار تغییراتی شود، امیر عابدزاده از 
آمادگی بسیار بالایی برخوردار است و روزهای خوبی را در 
اسپانیا سپری می کند و می تواند گزینه اصلی جانشینی 
بیرانوند باشد، گرچه ممکن است اسکوچیچ بازهم به بیرو 
اعتماد کند و حفاظت از قفس توری را به او بسپارد. 
همچنین باتوجه به نقدهایی که بعضا به زوج خط دفاعی 
تیم ملی وارد است، بسیار بعید است زوج کنعانی-شجاع 
و  حسینی  مجید  گرچه  شوند،  تغییراتی  دست خوش 

سیاوش یزدانی هم در دسترس خواهند بود.
اما برای مدافعان کناری، در پست دفاع راست، همچنان 
صادق محرمی گزینه اول اسکوچیچ خواهد بود اما، پست 
دفاع چپ کلیدی  ترین نکته در ترکیب تیم ملی است. اگر 
از هر بازیکنی جز وحید امیری در این پست استفاده 
شود، باتوجه به غیبت جهانبخش، امیری یک خط جلوتر 
امید  حاج صفی،  احسان  شرایط  این  در  رفت،  خواهد 
نورافکن و میلاد محمدی گزینه های در دسترس دراگان 
خواهند بود، اما اگر قرار باشد بازهم وحید امیری در این 
پست استفاده شود، وینگر های تیم ملی به گزینه   های 

دیگر سپرده خواهد شد.
احمد نوراللهی و سعید عزت اللهی بازهم به احتمال بسیار 
زیاد زوج خط هافبک تیم ملی خواهند بود. اگر قرار بر استفاده 
از چینش چهار-دو-سه-یک باشد، سامان قدوس احتمالا در 
پست پشت مهاجم بازی خواهد کرد، اما اگر قرار بر بازی با 

چهار-چهار-دو باشد، شرایط فرق خواهد کرد. در پست وینگر 
وحید امیری، علی قلی زاده، مهدی ترابی و مهدی قایدی از 
گزینه های در دسترس تیم ملی هستند و در خط حمله هم 
برای زوج سردار آزمون، کریم انصاریفرد، اللهیار صیادمنش و 

کاوه رضایی می توانند در جدال با سوری ها استفاده شوند .

ترکیب احتمالی دو تیم

سوریه: ابراهیم عالمه - موید الخولی - ثائر کروما - عمر 
میدانی - خالد کورداقلی - یوسف فهد - اشکار - محمد عنز 

- محمود المواسی - محمود البحر - عمر السوما
- شجاع خلیل  - صادق محرمی  بیرانوند  ایران: علیرضا 
زاده - محمدحسین کنعانی زادگان - وحید امیری - احمد 
نوراللهی - سعید عزت اللهی - علی قلی زاده - سامان 

قدوس - کریم انصاری فرد - سردار آزمون
به هرجهت باید منتظر ماند و دید تیم ملی ایران در جدال 
با سوری ها می تواند به روند روبه رشد خود ادامه دهد یا 

سوریه می تواند در امان شگفتی سازی کند.

برای تثبیت بلیت قطر زود نیست؛

همین حالا

عزیزی خادم: کره جنوبی با آن اقتصاد با پرواز اختصاصی سفر نمی کند
رئیس فدراسیون فوتبال ایران گفت: کره جنوبی با آن اقتصادی که دارد، فدراسیون فوتبالش 
این تیم را با یک پرواز معمولی به مسابقات اعزام می کند. بدون شک هیچ رئیس 
فدراسیونی دنبال این نبوده که موفق نباشد، یک بخشی انحراف، کاری است. ما مسیر 

روشنی را پیش روی فوتبال داریم و شاهد فصل نوینی از فوتبال خواهیم بود.

روز گذشته،  »دنیای هوادار«؛ عصر  روزنامه  گزارش  به 
نماینده فوتبال استان البرز در رقابت های لیگ دسته 
دوم کشور تیم فوتبال شهدای رزکان، موفق شد در اولین 
دیدار خود در این رقابت ها در ورزشگاه انقلاب کرج، با 
یک گل تیم ایرانجوان بوشهر را شکست دهد. تک گل 
این دیدار حساس را مهاجم رزکانی ها عیسی مرادی، با 

ضربه  ای زیبا به ثمر رساند.
فرشاد  شاگردان  که  شد  آغاز  شرایطی  در  دیدار  این 
فلاحت زاده در شهدای رزکان، از همان آغاز دیدار، توپ 
و میدان را در اختیار گرفتند و تیم برتر این دیدار بودند. 
در نیمه اول مسابقه، موقعیت های شهدای رزکان یکی 
از دست رفت و  با بی دقتی مهاجمان  از دیگری  پس 
بوشهری ها هم تمام برنامه های خود را روی استفاده از 
ضدحملات گذاشته بودند، به هر جهت، نیمه اول این 

دیدار با تساوی بدون گل به پایان رسید.

در شروع نیمه دوم، کادرفنی شهدای رزکان دو تعویض 
همزمان را انجام داد که همین تغییرات، روند بازی را به 
سود نماینده البرز عوض کرد. حملات گسترده رزکانی ها 
ادامه پیدا کرد و در نهایت در دقیقه ٥٦ مسابقه، روی 
به عیسی مرادی  رزکانی ها، توپ  حرکت تیمی خوب 
رسید و روی ضربه تماشایی او دروازه ایرانجوان بوشهر 
فلاحت زاده  شاگردان  هم  دیدار  انتهای  تا  فروریخت. 
موقعیت هایی را برای بهبود نتیجه داشتند اما در نهایت 

این دیدار با همان نتیجه یک بر صفر به پایان رسید.
اما نکته بسیار مهم این دیدار، تغییراتِ کادرفنی تیم در 
نیمه دوم بود، جدا از اینکه جواب داد و نتیجه مطلوبی 
قابل توجه  نکته  کادرفنی  تغییر  دو  شد،  حاصل  هم 
این دیدار بود، جایی که، با نظر کادرفنی، در ابتدا یک 
بازیکن به خط هافبک اضافه شد و پس از چند دقیقه 
کادرفنی تیم همان بازیکن را از زمین بازی خارج کرد، 

تغییر تاکتیکی که شاید در وهله اول به زعم خیلی ها 
تغییر،  اما همین  به نظر می رسید،  نادرست  و  عجیب 
ضمن بهبود روند بازی تیم، موجب حفظ نتیجه شد 
که امیدوارکننده ترین نکته شهدای رزکان در هفته اول 

رقابت های لیگ دسته دوم بود.
فرشاد فلاحت زاده سرمربی شهدای رزکان پس از این 
دیدار در جمع خبرنگاران گفت: بازی بسیار دشواری بود 
و تیم ایرانجوان از بازیکنان باتجربه و خوبی بهرمند بود، 
ولی در این دیدار شاگردانم بازی بسیارخوبی را به نمایش 
گذاشتند و حتی می توانستیم گل های بیشتری را به 
ثمر برسانیم. بازی های اول بسیار سخت است و تیم 
ها شناخت کاملی از هم ندارند و کسب این سه امتیاز 

بسیار باارزش بود.
ادامه اظهار کرد: در این دیدار نقاط  سرمربی رزکان در 
ضعیف داشتیم و وظیفه کادر فنی است که تیم را برای 
هفته آینده و دیدار حساس مقابل بابلسر آماده کند. هر 
بازی برای ما حکم فینال را دارد و باید این برد را فراموش 

کنیم چون لیگ دو جایی برای اشتباه نیست.
فلاحت زاده در پایان گفت: رزکان نیاز به حمایت هواداران 
و مسوولان البرزی دارد و امیدوارم در دیدارهای خانگی 

شاهد حمایت آن ها باشیم.

شهدای رزکان البرز 1-0 ایرانجوان بوشهر؛

شروعِ امیدوارکننده نماینده البرز در رقابت های لیگ دو

گزارش

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

اما نکته بسیار مهم این دیدار، تغییراتِ کادرفنی تیم در نیمه دوم بود، جدا از اینکه 
جواب داد و نتیجه مطلوبی حاصل شد، دو تغییر کادرفنی نکته قابل توجه این دیدار بود، 

جایی که، با نظر کادرفنی، در ابتدا یک بازیکن به خط هافبک اضافه شد و پس از چند دقیقه 
کادرفنی تیم همان بازیکن را از زمین بازی خارج کرد، تغییر تاکتیکی که شاید در وهله اول 
به زعم خیلی ها عجیب و نادرست به نظر می رسید، اما همین تغییر، ضمن بهبود روند 

بازی تیم، موجب حفظ نتیجه شد که امیدوارکننده ترین نکته شهدای رزکان در هفته اول 
رقابت های لیگ دسته دوم بود.



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                        n  سردبیر: مهدی تیموری                                 n  دبیر تحریریه: محمدرضا ولی زاده

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

 n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی، فرشید گله داری و رضا تواضعی
 n مدیر روابط عمومی: سارا گلزاری                        n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات                      n  دبیر سرویس عکس: میلاد فیروزان                        n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

سه شنبه 25 آبان 1400-  شماره 885

www.donyayehavadar.ir

شورای نگهبان اساسنامه کمیته ملی المپیک را تایید کرد
بعد از بررسی اساسنامه کمیته ملی المپیک در شورای نگهبان، این اساسنامه مورد 
تایید قرار گرفت. سخنگوی شورای نگهبان در توییتر در این باره نوشت: اساسنامه 
کمیته ملی المپیک جمهوری اسلامی ایران در جلسه شورای نگهبان، بررسی شد و 
خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد. با آرزوی موفقیت و افتخارآفرینی های 
مکرر ورزشکاران عزیز کشورمان. این اساسنامه پیش از این در مجمع عمومی کمیته و 

همین طور کمیته بین المللی المپیک )IOC( مورد تایید قرار گرفته بود.

پاداش ۳۲۴ میلیارد تومانی فیفا در انتظار تیم ملی
فیفا، پاداش تیم ها را برای حضور در رقابت های جام جهانی افزایش داده است 
و تیم ملی فوتبال ایران هم در آستانه صعود به جام جهانی است، اما فدراسیون 
فوتبال نیز می تواند این بار درآمد قابل توجهی از این صعود داشته باشد. بر این 
اساس با توجه به افزایش ۲۲ درصدی پاداش تیم های حاضر در جام جهانی قطر از 
سوی فیفا، ۱۲ میلیون دلار معادل تقریبا ۳۲۴ میلیارد تومان در اختیار فدراسیون 

فوتبال ایران قرار می گیرد.

تصمیم جنجالی کارلوس کی روش درباره محمد صلاح
کی روش سرمربی تیم ملی مصر، در بازی با گابن نیت به استفاده از محمد 
صلاح را ندارد و رسانه های مصری از این تصمیم به عنوان یک تصمیم عجیب 
یاد کردند: »نمی توان به خاطر این تصمیم از اختلاف کی روش و ستاره لیورپول 
خبر داد به این خاطر که مصر از ٥ بازی گذشته ١١ امتیاز اندوخته و در صدر 
جدول گروه F قرار دارد و حتی در صورت برتری در برابر مصر هم به امتیاز این 

تیم نخواهد رسید.«

ابقای سرمربی والیبال آمریکا تا المپیک پاریس
جان اسپرو، مربی تیم ملی والیبال آمریکا قرارداد خود را با این تیم تمدید کرد. جان اسپرو 
از سال ۲۰۱۳ هدایت والیبالیست های آمریکا را بر عهده داشت و طبق جدیدترین اخبار 
منتشر شده او همچنان هدایت تیم ملی والیبال آمریکا را برعهده دارد، او با کسب مدال برنز 
بازی های المپیک ریودوژانیرو ۲۰۱۶ و مدال برنز جام جهانی ۲۰۱۸  با وجود شکست و حذف 

از بازی های المپیک توکیو موقعیت خود را حفظ کرد.

توافق مشروط سازمان لیگ با باشگاه ها برای واگذاری تبلیغات محیطی
به  محیطی  تبلیغات  واگذاری  برای  خود  قبلی  مواضع  از  کمی  لیگ  سازمان 
باشگاه ها کوتاه آمد و مقرر شد در صورتی که تضمین های لازم از سوی کارگزاری 
باشگاه ها بابت پرداخت ٣٠درصد حق سازمان لیگ جهت درآمدزایی ارائه شود 
تبلیغات محطیلی به باشگاه ها واگذار گردد. سرانجام مقرر شد تا ابتدا مراحل 
ارائه تضمینِ پرداخت توسط باشگاه ها ارائه و پس از بررسی اسناد و مدارک در 

این خصوص جمع بندی نهایی صورت بگیرد.

لجبازی »کالدرون« با پرسپولیسی ها!
اسبق  شاکی  سرمربی  کالدرون  گابریل  که  است  این  از  حاکی  ها  شنیده 
پرسپولیس، یک حساب بانکی در کشور قطر دارد که بسیاری از نقل و انتقالات 
مالی او از طریق این حساب انجام می شود اما به نظر می رسد بدقولی های 
باشگاه پرسپولیس با او باعث شد تا او در این زمینه با قرمزها همکاری نکند و 
همچنان تاکید کند که تنها باید طلب او و دستیارش به حساب او در سوییس 

واریز شود.

برگزاری مسابقات قهرمانی کشور پارادوومیدانی بدون ثبت رکورد جدید!
رییس انجمن پارادوومیدانی گفت که، مسابقات قهرمانی کشور پارادوومیدانی در شرایطی پس از ۲ 
سال برگزار شد که با افت رکورد ورزشکاران مواجه بودیم و رکورد جدیدی به ثبت نرسید. کمانه، اظهار 
کرد: مسابقات قهرمانی کشور پارادوومیدانی در بخش مردان را به خاطر رعایت پروتکل های بهداشتی 
سعی کردیم با تعداد محدود برگزار کنیم تا مشکلی برای برگزاری نداشته باشیم. البته این مسابقات 
چون در فصل بدنسازی برگزار شد با افت رکورد ورزشکاران مواجه بودیم و رکورد جدیدی به ثبت نرسید.

افزایش سهمیه های تیراندازی آسیا در المپیک پاریس
کنفدراسیون تیراندازی آسیا از افزایش سهمیه های المپیک این رشته در قاره کهن 
خبر داد. این خبر در سایت کنفدراسیون تیراندازی آسیا اعلام و نوشته شده است: 
کنفدراسیون تیراندازی آسیا نامه ای از فدراسیون جهانی دریافت کرد که در آن تأیید 
می کند سهمیه های المپیک برای آسیا از ٣٨ به ٤٨ سهمیه افزایش یافته است. 
کنفدراسیون تیراندازی آسیا از فدراسیون جهانی و همه اعضایی که در این دستاورد 

مشارکت داشته اند تشکر می کند.

احتمال تغییر در تاریخ برگزاری مسابقات 
کشتی قهرمانی سال ۲۰۲۲ جهان

قرار است رقابت های کشتی قهرمانی جهان طی روز های ۱۹ 
تا ۲۷ شهریور سال ۲۰۲۲ به میزبانی بلگراد برگزار شود، گفته 
می شود بیش از ۳۰ کشور آسیایی از جمله ایران در حال 
رایزنی با اتحادیه جهانی هستند تا زمان برگزاری رقابت های 
جهانی به زمان دیگری موکول شود، البته هنوز هیچ تغییری 

جهانی  اتحادیه  سوی  از 
نهایی نیست و متولیان 
فدراسیون کشتی در انتظار 
اتحادیه هستند  تصمیم 
با  مخالفت  در صورت  تا 
درخواست مدعیان آسیایی، 
این  در  تمهیدات ویژه ای 

خصوص اتخاذ کنند.

فنرباغچه هم به جمع مشتریان سردار 
اضافه شد

فصل نقل و انتقالات زمستانی فوتبال اروپا مدتی دیگر آغاز 
خواهد شد و طبق معمول در ارتباط با سردار آزمون مهاجم 
ایرانی تیم فوتبال زنیت روسیه صحبت هایی درباره علاقه 
تیم های اروپایی اروپا نسبت به این مهاجم جوان ایرانی 
مطرح شده است که باشگاه فنرباغچه ترکیه آماده ورود به 
مذاکرات با باشگاه زنیت 
آزمون  برای جذب سردار 
مهاجم تیم ملی فوتبال 
ترک ها  و  است  ایران 
را  آزمون  می خواهند 
جذب کنند و برای خرید 

این ایرانی آماده هستند.

روی  سوریه  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
لبه تیغ!

سوریه  فوتبال  ملی  تیم 
ملی  تیم  با  دیدار  برای 
و  می شود  آماده  ایران 
محروس،  جایگاه  البته 
بسیار  تیم  این  سرمربی 
با  سوریه  است.  متزلزل 
امتیاز  تنها ۲  مربی  این 
کسب کرده است و در قعر 
جدول گروه A رقابت های 

مقدماتی جام جهانی قرار دارد. رسانه های سوری خبر داده 
اند که کمیته موقت اداره امور فدراسیون فوتبال سوریه در 
حال مذاکره با فجر ابراهیم برای جانشینی محروس در تیم 

ملی سوریه است.

سرمربی جدید تیم ملی قایقرانی از برزیل 
می آید

تیم ملی قایقرانی آب های 
سال  کشورمان  آرام 
مسابقات  در  باید  آینده 
بازی های آسیایی هانگژو 
چین شرکت کند، با اعلام 
رئیس فدراسیون قایقرانی، 
پدرو سنا مربی برزیلی تیم 
ملی قایقرانی آب های آرام 
تیم  هدایت  برای  ژاپن 
ملی ایران با مسئولان فدراسیون قایقرانی کشورمان به توافق 
رسید و او قرار است به زودی به ایران آمده تا بعد از انعقاد 
قرارداد کارش را با تیم ملی قایقرانی آب های آرام ایران آغاز 
کند. پیش از این اقلیمی هدایت تیم ملی را بر عهده داشت.


